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گروه سیاســی – محمدحسین یزدی: روز یکشنبه 
اگرچه خبری که به نقل از نایب رییس کمیسیون اقتصادی 
مجلس درباره جمع آوری 50 امضا برای اســتیضاح ســید 
احســان خاندوزی وزیر اقتصاد دولت رئیسی تکذیب شد و 
وی توضیح داد که امضاها برای طرح سوال از وزیر اقتصاد 
بوده، اما شــواهد و قرائن نشــان می دهد که خاندوزی در 
معرض خطر اســت و حداقل بخش هایی از مجلس و دولت 
بدشــان نمی آید که با اســتیضاح وی، از فشار انتقادات بر 

قوای مقننه و مجریه کاسته شود.
واقعیت این است که شعارهای عجیب و توقع برانگیزی 
کــه مجلس و دولــت پیش از این و در زمــان دولت قبل 
یــا در طول زمــان انتخابات داده اند همچــون بختکی به 
جان این دولت افتاده اســت و آنها قدرت پاســخگویی به 
هیچ کــدام از آنها را ندارند. در طی دو ماه اخیر که بورس 
وضعیت نابســامانی پیدا کرده و شاخص کل نزدیک به 20 
درصد افت کرده، وعده هایی که از ســوی ابراهیم رئیسی، 
محســن رضایی و قاضــی زاده هاشــمی درباره بورس داده 
شــده، در میان رسانه ها بازگو می شــود. آخرین مورد این 
قبیل وعده ها ســخنان رئیس جمهور بود که وعده داده در 
»هفته اول« ریاســت جمهوری اش طی دستوری به وزیر 
اقتصاد مشــکل بورس را حل کند. ناگفته معلوم است که 
دولتمردان پاســخی در این خصوص ندارند و هر چه فشار 
رسانه ها در این باره بیشتر می شود، سکوت دولتمردان هم 

بیشتر می شود. 
افزایش گرانی و تورم در ماه های اخیر، افزایش بی رویه 
قیمت ارز و طــا و ناتوانی دولت در کنتــرل قیمت مواد 
خوراکــی از جمله برنج، حبوبــات و لبنیات نیز از مواردی 
است که در طی این ماه ها نفس مردم را گرفته و سفره های 
ایرانیان را کوچکتر کرده است. این در حالی است که دولت 
در چهار ماه گذشــته وعده های رنگارنگی در این باره هم 

داده اســت. یک نمونه آن وعده کاهش 15 درصدی قیمت 
لبنیات، آن هــم بعد از افزایش 50 درصــدی قیمت این 
محصولات بود که در مقام عمل به جایی نرســید. شکست 
طرح هــای فضایی مثل توزیع اینترنتی بعضی کالاها هم از 
الان مشخص است. درباره افزایش قیمت دلار، یک توئیت 
ماندکار از خاندوزی وزیر اقتصاد فعلی، دســتمایه انتقادات 
و شوخی های بسیاری با دولت در ماه های اخیر شده است. 
در این میان به نظر می رســد استیضاح یا برکناری وزیر 
اقتصــاد یک گزینه برای گریز از انتقادات باشــد. انداختن 
تقصیرها به گردن خاندوزی از ســویی می تواند راه نجاتی 
موقت برای دولتمردان باشد، ضمن اینکه مجلس را هم از 
انفعال فعلی و شــراکت در ضعف های دولت تبرئه می کند. 

اما موانعی هم در این راه وجود دارد: مهمترین موضوع این 
است که دولتی که ظرف 4 ماه به وضعیتی رسیده که برای 
نجات از آن یکــی از مهمترین وزیران خود را قربانی کند، 
مگر چنــد بار می تواند چنین کاری کنــد؟! دولت حداقل 
چهار ســال باید پاســخگوی انتقادات باشــد و استفاده از 
این تکنیک در چهار ماه اول، دســت دولت را برای بعدها 
می بندد. نکته دیگر این است که به نظر می رسد در دولت 
دو جناح متفاوت شکل گرفته است و جناحی که خاندوزی 
متعلق به آن اســت، برکناری وی را به معنای ضعف خود 
و بــرد جریان رقیــب می داند و با تمام قــوا در مقابل آن 
می ایســتد و حتی زمزمه اســتیضاح او در مجلس را هم با 

رایزنی منتفی می کند. 

شاید از همین روســت که بافاصله بعد از اینکه کاظم 
موسوی نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت که 
»در حــال حاضر 50 نماینده طرح ســوال از وزیر اقتصاد 
که در حد اســتیضاح اســت را امضا کردنــد. وزیر باید در 
کمیســیون جوابگــوی ســوالات نمایندگان باشــد و اگر 
نمایندگان قانع نشــدند، باید در صحن مجلس توضیحات 
خــود را ارائه دهد تا مردم هم بشــنوند« خبر آمد که وی 
توضیح داده که »استیضاح وزیر اقتصاد مطرح نیست و خبر 
منتشر شده از بنده درباره استیضاح خاندوزی صحت ندارد، 

بلکه منظور بنده طرح سوال از وی بوده است«. 
با این حال ســخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس، 
علی رغــم اینکه »اســتیضاح خانــدوزی را تایید نکرده« 
اما گفت که زمزمه  هایی در این باره شــنیده می شــود. در 
فضای مجازی نیــز طوفانی برای »اســتیضاح خاندوزی« 
 بــه پا شــده اســت و ایــن هشــتک روز گذشــته ترند

 شد. 
ســایت تجارت نیوز روز یکشنبه گزارش داد: طی مدت 
وزارت، خاندوزی بارها بــر حمایت از بورس تاکید کرده و 
در گزارش خود که برای جلب اعتماد مجلســی ها و تکیه 
بر مســند وزارت در مجلس قرائت شد نیز اعام کرده بود 
که طرح اصاح بازار ســرمایه را در دستور کار دارد. اما چه 
شــد که با گذشــت چند ماه، روز به روز بر نارضایتی های 
اهالی بازار سرمایه افزوده شد، تا جایی که امروز شاهد داغ 
شــدن هشتگ اســتیضاح وزیر ناکارآمد برای وزیر اقتصاد 
در توییتر هســتیم. با این تفاصیل باید منتظر ماند و دید 
که آیا نمایندگان منتقد سیاست های اقتصادی دولت توان 
استیضاح خاندوزی را پیدا می کنند و با همراهی جناحی از 
دولت که مخالف خاندوزی است این داستان را به سرانجام 
می رسانند یا اینکه جناح خاندوزی پیروز بازی خواهد شد 

و او فعا روی صندلی وزارت باقی خواهد ماند؟!

علیرغمتکذیبجمعآوریامضابرایاستیضاحخاندوزی،زمزمههادراینخصوصشنیدهمیشود

آیا »وزیر اقتصاد« اولین قربانی وعده های عملی نشده دولت خواهد بود؟

معــاون اول قــوه قضائیه گفــت: پدیده 
مواد مخدر ابزار دشــمنان برای از بین بردن 
اســتعدادهای جوانان ما، فروپاشی خانواده ها، 
از بین بــردن جامعه انقابی ما و گســترش 

آسیب های اجتماعی است.
بــه گــزارش ایســنا، حجت الاســام و 
المســلمین محمد مصدق در سومین نشست 
فصلــی معاونان، مدیران و دبیران شــوراهای 
هماهنگی مبارزه با مواد مخدر کشــور که با 
عنوان ایفای نقش موثر دستگاهها و سازمانها 
در امر مبارزه با مواد مخدر برگزار شد، اظهار 
کرد: این نشست تخصصی بسیار مفید است، 
مشــروط بر اینکه خروجی این نشست مورد 
عمل قرار گیرد. یکی از مواردی که بیشتر باید 
توجه داشت ما نشســتهای علمی کم نداریم، 
نشست علمی را خوب برگزار میکنیم اما مهمتر 
این است که بعد از نشست علمی خروجی آن 
را موردتوجه قرار دهیم و کمیته ای تشــکیل 
دهیم تا موضوعــات را پیگیری کنند. معمولا 

در این خصوص کم می گذاریم.
وی با بیان اینکه پدیــده مواد مخدر ابزار 
دشــمنان بــرای از بین بردن اســتعدادهای 
جوانان ما، فروپاشــی خانواده ها، از بین بردن 
جامعــه انقابی ما و گســترش آســیب های 
اجتماعی اســت و این روشــن اســت، گفت: 
مقابله با این پدیده شــوم هــم جز ضروریات 
اســت و باید مقابله کرد با روشــهایی که در 

پیش داریم.
معاون اول قوه قضائیه با اشاره به نمایشگاه 
ســتاد مبارزه با مواد مخدر اظهار کرد: انصافا 
کارهای تحقیقی و پژوهشــی بســیار خوبی 
انجام شده است. تحقیقاتی که انجام شده، به 
صورت کتابخانه ای و میدانی بسیار تحقیقات 
جامع اســت. در جامعه ما هنوز این زحمات 
شــما مشــخص نیســت و من که به عنوان 
یک چهره علمی هســتم و ۳0 سال است که 
خدمت دانشــجویان هســتم و همواره دنبال 
مســایل علمی و تحقیقی هستم برای من این 
تحقیقاتی که امروز مشــاهده کــردم تازگی 
داشــت. عملیاتی کردن ایــن تحقیقات یک 
طرف قضیه است و اینکه در جامعه ما بدانند 
که یک ســتادی در رابطه با این موضوع انقدر 

وقت گذاشته و تحقیق کرده، کار بسیار دارای 
ارزشی است.

مصــدق با بیان اینکه ما در قوه قضاییه که 
درگیر آسیب های اجتماعی و جرائم و تخلفات 
هســتیم میبینیم که ریشه بسیاری از جرائم 
و آســیبهای اجتماعی مانند سرقت، طاق و 
حتی جرائم خشــن مثل قتل یکی از عوامل 
بســیار مهم اش بحث اعتیاد است، گفت: 45 
درصد زندانیان مــا را همین موضوع به خود 

اختصاص داده است.
وی ادامه داد: اصاحیه قانون مبارزه با مواد 
مخدر یکی از ضروریات است. از مدت ها پیش 
این لایحــه قضایی با همکاری قــوه قضاییه، 
ستاد، دادســتانی کل و نیروی انتظامی لایحه 
جامعــی تنظیم شــده و در این جلســه قول 
می دهم که پیگیری کنم بــا قید فوریت این 
لایحه که یک لایحه جامعی است برای دولت 
بــرود و فرآیند قانون گــذاری را طی کند تا 
به مجلس برســد. البته اگر نکته تکمیلی هم 
داشتیم میتوانیم هم در دولت پیشنهاد دهیم 
و هم در مجلــس تکمیل کنیم. آنچه برای ما 
مهم است این است که بافاصله از قوه قضاییه 

به دولت برود.
وی افــزود: در وضعیت فعلی ضرورت دارد 
که دســتگاههای عضو ســتاد مبارزه با مواد 
مخــدر با کار جهــادی و تحولی که در پیش 
دارنــد؛ تاکید می کنم امــروز همه کارهای ما 
باید به صورت جهادی و تحولی صورت گیرد. 
عزم همگانی در عرصه پیشــگیری، آموزش و 
تبلیغ علیه مواد مخــدر و آگاهی به جامعه و 
نسل جوان که چه اتفاقاتی می افتد اگر کسی 

درگیر آن شود، جز ضروریات است.
معــاون اول قــوه قضاییه گفــت: یکی از 
موضوعات بسیار مهمی که باید تعیین تکلیف 
شــود موضوع اموال و وســایل مکشــوفه در 
ارتباط با مواد مخدر است. خودروهایی که در 
این خصوص کشف شده و اکنون در پارکینگها 
نگهداری می شود. یکبار از دو پارکینگ بازدید 
داشتم. 4 ســال است که ماشــین را جلوی 
افتاب پارک کرده و اکنون که ماشــین را نگاه 
میکنی میبینی ماشــین مدل ان برای ســه 
الی چهار ســال اســت اما از بین رفته است. 

اینها بیت المال اســت. برای تعیین تکلیف ما 
مشــکل قانون نداریم. مشکل مدیریتی داریم 
و از دادســتان های سراســر کشور درخواست 
می کنــم به پارکینگها نظارت کنند. از اعضای 
ستاد و نیروی انتظامی میخواهم نظارت جدی 
در این زمینه داشــته باشــد. اینها اموال بیت 

المال است.
وی افزود: در 2۹ آبان ســال جاری رییس 
قوه قضاییه دستوری صادر کردند و دادستان 
کل کشور را مکلف کردند که این اموال تعیین 
تکلیف شــود. تاکنون کارهای بســیار خوبی 

انجام شده است.
وی ادامــه داد: در جایــی که حکم قطعی 
صادر شــده تکلیف فرآیند فروش باید آماده 
شــود. اگر در جایی مشکلی وجود دارد به ما 
بگویید. وی در بخش دیگری از سخنان خود 
اظهار کرد: امروز هم دولت پای کار اســت و 
هم قوه قضاییه پای کار اســت. ما امروز هیچ 
بهانه ای نداریم در برابر مردم که توجیه کنیم 
که نمی توانیم کارمان را انجام دهیم. زیرا قوه 
مقننه آمادگی تصویب همــه گونه قوانین را 
دارد. قــوه قضاییه پا به کار امر قضایی اســت 
و دولت هم که دولت انقابی و جهادی است.

معاون اول قــوه قضاییه گفت: در مواردی 
که حکــم قطعی صادر شــده، فرآیند فروش 
را انجام دهید و در جایی اگر مشــکل اســت 
شــخصا به خودم گزارش دهیــد. در مواردی 
که اطاله دادرسی اســت و حکم صادر نشده 
ســعی مان بر این اســت که با قید فوریت در 
رابطه با به ویژه این خودروها تعیین و تکلیف 
شود. قوه قضاییه آمادگی کامل دارد تا با ستاد 
مــواد مخدر در حوزه اصاح قوانین و مقررات 
و رســیدگی و مبارزه قاطع با قاچاقچیان، هر 

گونه همکاری که انتظار دارید داشته باشد.
وی در بخــش دیگری از صحبت های خود 
بیان کرد: در زمینه مواد مخدر ســنتی خیلی 
مشــکل نداریم، اما زندانیان مــا بیش از ۷0 
درصد شان گرفتار مواد صنعتی هستند و این 
بسیار خطرناک اســت. نزدیک به ۶ هزار نفر 
به دلیل زیــر یک گرم مواد صنعتی در زندان 
هســتند. باید برای این موضوع یک نشســت 
برگزار کرد که چه باید کرد؟ مشــکل زمانی 

بیشتر می شــود که می بینیم طرف سابقه هم 
ندارد. باید برای این افراد فکر کرد.

معاون اول قوه قضاییه افزود: ما حدود ۳۶ 
هزار زندانی داریم کــه حداقل یک جرم آنها 
مربوط به مواد مخدر است و وزن مواد مخدر 
کمتر از 15 گرم اســت. نیاز به برنامه جدی و 
جهادی داریم. مبارزه جدی با قاچاقچیان باید 

در برنامه ما قرار گیرد.
وی در ادامه گفت در رابطه با لایحه قضایی 
مرتبــط با مواد مخدر کــه در حقیقت اصاح 
قانون سابق است، از حداقل دو سال پیش به 
صورت جدی معاونــت حقوقی قوه قضاییه با 
همکاری ستاد مبارزه با مواد مخدر، دادستانی 
کل کشــور و نیروی انتظامی جلسات مهمی را 

برگزار کرده است.
وی ادامــه داد: بیــش از 50 جلســه 4.5 
ســاعته برگزار شده است و در این جلسات از 
همه متخصصان و کارشناسان امر دعوت شده 
و یک لایحه جامع آماده شــده است و اکنون 
تقریبا آمــاده تحویل به دولت اســت. با قید 
فوریت قول می دهم زمینه ارســال این لایحه 
به دولت فراهم شــود تا بــه زودی این قانون 
جامع که تقریبا همه مشــکاتی را که وجود 
دارد در صورت تصویب برطرف کرده، شــاهد 

تصویب آن باشــیم. معاون اول قوه قضاییه در 
پاســخ به ســوالی درباره خودروهای توقیفی 
گفت: دادســتان کل کشــور براساس دستور 
رییس قــوه قضاییه مکلف شــده اند تا نیمه 
دی ماه همه این موارد را تعیین تکلیف کنند. 
یعنی مواردی که برایشــان حکم صادر شده 
زمینه فروششــان را فراهم کنند. در مواردی 
هم که حکم صادر نشــده به ما اعام کنند تا 

به قید فوریت حکم صادر کنیم.
وی درباره سوالی درخصوص دستگاه هایی 
که در امر پیشــگیری مثل شــوش مولوی و 
هرندی ترک فعــل انجام دادند ایا دســتگاه 
قضا با این نهادها برخورد خواهد کرد؟ گفت: 
موضوع ترک فعل در این یکی دو ســال اخیر 
مطرح شــده اســت، ما ترک فعل ها را احصا 
کرده ایــم. بیش از ۳0 مورد تــرک فعل در 
قانون داریم. از این ۳0 مورد جز سه موردش 
جرم انگاری نشده است. وی گفت: در اصاح 
قوانین دادگســتری کــه در معاونت حقوقی 
در حال به نتیجه رســیدن اســت ماده ای را 
درخصــوص ترک فعل پیــش بینی کردیم و 
ترک فعل های مهم را احصا کردیم ان شــاءالله 
در مجلس تصویب شــود به این موضوع ترک 

فعل با مصادیق خواهیم پرداخت.

معاون هماهنگ کننده ارتش جمهوری اســامی ایران 
گفت: آمادگی نیروهای مســلح توان بازدارندگی کشــور را 
ارتقاء می دهد و هیچ دشــمنی جرأت نگاه به این سرزمین 

را به خود نخواهد داد.
به گزارش ایســنا، امیر دریادار حبیب الله سیاری صبح 
یکشــنبه در مراســم رونمایی و الحاق تجهیــزات دفاعی 
بازســازی شــده در نیروی دریایی ارتش اظهار کرد: همت 
صنایــع دفاعی در عمردهــی انقابی بــه تجهیزات باعث 
اجرایی شــدن تدابیر فرماندهی معظم کل قوا شــده است 
و امــروز الحمدالله مأموریت ها به خوبی با این تجهیزات در 

حال انجام است.
وی خاطرنشــان کرد: ایــن تجهیزات در زمــان دفاع 
 F2۷ مقــدس با قدرت پای کار بودنــد و همین هواپیمای
در دوران دفاع مقدس در طول ســواحل جنوبی جمهوری 
اســامی ایران از پســابندر تا بندر امام به طور مستمر به 
عنوان یکی از وســایل گشت و شناسایی فعالیت می کردند 

و حقیقتا بار مسؤولیت خودشان را به خوبی پیش بردند.
معــاون هماهنگ کننده ارتش به نقش گشــت دریایی 
توسط این هواپیماها و فالکون های نیروی دریایی در دوران 
دفاع مقدس اشاره و خاطرنشان کرد: تاش گسترده ای نیز 

در بخش ترابری و جابجایی کارکنان توسط این هواپیماها 
در جریــان بود و امروز تعمیرات و اســتفاده دوباره از آنها 
نشانه زحمتی است که امروز سرافرازانه موجب افتخار همه 

عزیزان است.
دریادار ســیاری به انتقال بالگردهای SH از بوشهر به 
هرمزگان در سال ۶5 اشــاره کرد و گفت: این بالگردها در 
دوران دفــاع مقدس عاوه بر مأموریت خــود در دریا، در 
پشتیبانی از جزایر نقش گسترده ای داشتند و در زمان طرح 
نازعات از سال ۷0 نیز نقش آنها خاص و متمایز بود و محور 

پشتیبانی از جزایر بودند.
وی با اشاره به بازسازی هواناوهای BH۷ و تجهیز توان 
موشکی برای آن و انجام اقدام عملی پرتاب موشک، تصریح 
کرد: دشــمن بعثی وقتی وارد شلمچه شــد به دنبال این 
بود که یک روزه خرمشــهر را تصرف و آبادان را ســه روزه 
محاصره کند، اما وقتی با مقاومت خرمشهر مواجه شد، در 
4 آبان 5۹ پشــت پل اول خرمشهر متوقف شد؛ اما جرات 
عبور از پل را برای ورود به آبادان نداشــت ولی آنها از ترس 
پــل اول را منهدم کردنــد که ما نتوانیم آن ســو برویم و 
سپس با دور زدن خرمشهر با پل زدن روی بهمن شیر وارد 
کوی ذوالفقاری آبادان شدند که در روز ۹ آبان ماه تکاوران 

نیروی دریایی به اتفاق گردان سرهنگ کهتری و بچه های 
ســپاه آبادان یک حماسه دیگری در کوی ذوالفقاری انجام 

دادند.
معاون هماهنگ کنننده ارتش گفت: آبادان در محاصره 
بود و تنها یک راه برای پشــتیبانی از دریا وجود داشت و از 
بندر امام و از راه دریا و از طریق رودخانه بهمن شیر همت 
بزرگ هوادریا را شــاهد بودیم که با صدها اقدام و حرکت و 
پرواز به آبادان منتقل شــد تا محاصره آبادان کامل نشود و 
امام راحل دســتوری دادند و در 5 مهر 1۳۶0 حصر آبادان 
شکســته شــد و یاد همه شــهدا و رزمندگان آن دوران را 

گرامی می داریم.
وی بــه نقش هوادریا در عملیات جزایر مجنون اشــاره 
و گفت: این هواناوهــا در هورالعظیم و هورالهویزه و جزایر 
مجنون به عنوان یکی از ابزارهای مهم نقش آفرینی کردند 
و به راحتی روی نیزارها پــرواز می کردند و آن زمان برای 
بردن این هواناوها از بوشــهر به خوزستان خیلی تاش شد 
و حمل و نقل آن بســیار سخت بود، اما در میدان نبرد کار 
بسیار بزرگی کردند و نقش موثری در دفاع مقدس داشتند.
دریادار سیاری گفت: دادن عمر انقابی به تجهیزات یک 
الزاماتی دارد و اولین چیز همت بلند است که پای کار آمد. 

داشــتن علم تجهیزات نیز از دیگر الزامات در کنار دانش و 
مهارت است که با خستگی ناپذیری و ولایت مداری و عشق 
به کار به ثمر نشسته اســت و ما امروز شاهد این الحاقات 

با افتخار هستیم.
وی به وسعت و دامنه مأموریت های نیروی دریایی ارتش 
اشــاره و گفت: اکنون از خلیج فارس و دریای عمان گرفته 
تا اقیانوس هنــد و تا عمق مدار 10 درجه که از همین جا 
دو هزار کیلومتر فاصله دارد تا دریای ســرخ و کانال سوئز 
در حال انجام مأموریت هستیم و وقتی رهبر فرمودند که از 
این جزایر بیرون بیایید و بروید در دریاهای آزاد و آن وقت 

می شوید نیروی دریایی و نیروی دریایی راهبردی.
معاون هماهنگ کننده ارتش جمهوری اســامی با اشاره 
بــه اقدام ناوگــروه نیروی دریایی در رســیدن به اقیانوس 
اطلس شــمالی و جنوبی و خلیج فناند و سنت پترزبورگ 
و طی کــردن 50 هزار کیلومتر بــدون پهلوگیری در این 
مأموریت، تصریح کرد: این موفقیت ها محصول خودباوری، 

اندیشه ولایی و اتکای به توان داخلی است.
ســیاری تأکیــد کرد: آمادگــی نیروهای مســلح توان 
بازدارندگی کشــور را ارتقاء می دهد و هیچ دشمنی جرأت 

نگاه به این سرزمین را به خود نخواهد داد.

نماینده مردم جیرفت در مجلس با اشــاره به ممنوعیت 
صادرات محصولات کشــاورزی از جمله فلفل دلمه ای اِیران 
به روسیه، گفت: کشــاورزان در این ماجرا بیشترین ضرر را 

می کنند.
ذبیح الله اعظمی ســاردویی در گفت وگو با ایسنا در مورد 
ممنوعیت صادرات کالاهای کشاورزی به روسیه بابت استفاده 
از سموم کشاورزی گفت: نظر روسیه این نیست که از سهم 

غیرمعقول یا زیادی از ســم کشــاورزی غیرمجاز اســتفاده 
می کنیم. ادعای روســیه مبنی بر این بود که چهار نوع سم 
کشــاورزی مجاز و خوراکی روی فلفل های دلمه ای بوده که 
در این کشور ناآشنا است یا استفاده نمی شود اما ممکن است 
در بســیاری از کشورها اســتفاده شود. این عضو کمیسیون 
کشــاورزی مجلس یازدهم تأکید کرد: این نکته را هم باید 
در نظر گرفت که روســیه هیچ مدرکی دال بر اینکه همان 

چهار نوع ســم مذکور در فرایند تولید کالاها استفاده شده 
اســت، ارائه نکرده است. نماینده جیرفت در مجلس یازدهم 
گفت: روسیه در خرداد ماه سال جاری این موضوع را مطرح 
کرد و خواســتار مذاکره در مورد این کالاها شــد اما وزارت 
جهاد کشاورزی موضوع را امهال کرد چرا که آمادگی مذاکره 
را نداشت. وزیر جهاد کشــاورزی دولت یازدهم در آن زمان 
در حال تحویل گرفتن قدرت بود. اعظمی با اشاره به بررسی 

صادرات کالاهای کشاورزی در کمیسیون کشاورزی مجلس 
گفت: اخیرا موضوع را با وزارت جهاد، صنعت، معدن و تجارت 
ســازمان غذا و دارو، اتاق بازرگانی و بخش خصوصی بررسی 
کردیم. مقرر شد هیئتی برای بررسی موضوع به روسیه اعزام 
شوند. سفیر ایران در روسیه هم در حال پیگیری ماجرا است. 
امیدواریم هر چه زودتر این موضوع حل و فصل شود چرا که 

کشاورزان در این ماجرا بیشترین ضرر را می کنند.  

معاوناولقوهقضائیه:

موادمخدرابزاردشمنانبرایازبینبردناستعدادهایجوانانمااست

معاونهماهنگکنندهارتش:

هیچدشمنیجرأتنگاهبهسرزمینایرانرابهخودنخواهدداد

نگرانییکعضوکمیسیونکشاورزیمجلسازکاهشصادراتمحصولات

احیایاخبارروسایجمهورهفتمتادهمدرسایت
ریاستجمهوری

مدیر کل روابط عمومی دفتر ریاســت جمهوری اعام کرد که تمام اخبار روسای 
جمهور هفتم تا دهم در سایت ریاست جمهوری احیا شده است.

به گزارش ایســنا، متن توییت محمدمهدی رحیمی به  این شرح است:   از امروز 
تمام اخبار و تصاویر روســای جمهور  دولت های هفتم تا دهم بر روی سایت ریاست 
جمهوری احیا شده و در دسترس است. در روز تنفیذ آیت الله رئیسی هم تاکید شد 
آرشیو رئیس جمهور سابق بطورکامل حفظ شــود. امیدوارم مورد استفاده مناسب 

اهالی رسانه و پژوهشگران قرار بگیرد.

حکم»حیدرقربانی«درکردستاناجراشد
دادگستری کل استان کردستان درباره اجرای حکم »حیدر قربانی« اطاعیه ای 

صادر کرد.
به گزارش دادگستری کل استان کردستان، متن این اطاعیه به این شرح است: 
با اســتعانت از خداوند متعال و در راستای اجرای حکم شریعت الهی و دفاع از حق 
مردم مظلوم و ستمدیده کردستان، حکم اعدام حیدر قربانی به اتهام بغی، مشارکت 
در قتل عمدی ســه نفر از شهروندان کرد اهل سنت کردستان، عضویت در گروهک 
معاند و جنایتکار دموکرات 2۸ آذر 1400 در زندان سنندج اجرا گردید. این فرد در 
سال ۹5، به عضویت مخفی گروهک تروریستی مذکور درآمده و نسبت به اخاذی از 
برخی از مردم در مناطق کردنشین و تهدید آن ها اقدام و در همان سال مستقیما در 

قتل سه نفر از شهروندان کرد و یک مورد آدم ربایی نقش داشته است.

توضیحاتدفترحسنشجاعی
دربارهاظهاراتشدرجلسهایدانشجویی

دفتر نماینده مردم ابهر، خرمدره و سلطانیه در مجلس درباره نقل قولی از حسن 
شجاعی در جلسه ای دانشحویی توضیحاتی ارائه کرد.

به گزارش ایســنا، دفتر حسن شجاعی علی آبادی، نماینده مردم ابهر، خرمدره و 
سلطانیه در مجلس و رییس کمیسیون اصل ۹0 در اطاعیه ای اعام کرد: نقل قولی 
از آقای شجاعی نماینده مجلس، در سایت دیدبان ایران منتشر شده مبنی بر اینکه 
آقای رئیســی بــا حضرت آقا در مورد تک تک وزرایی که بنــا بود از مجلس بیایند 
صحبت کردند/ در مورد تک تک وزرا اجازه حضرت آقا وجود دارد/ رهبری خواسته 
بود که نمایندگان اســتاندار نشوند. بدینوســیله به اطاع می رسانیم این اظهارات 
که در یک جلســه دانشــجویی بیان شده مســتند به چند منبع غیر رسمی بود که 
اطمینان نســبی مبنی بر صحت این انتساب حاصل شده بود اما با تحقیق دقیق تر 
روشــن شد انتســاب این مطالب به رهبر معظم انقاب ثابت نیست. لذا بدینوسیله 

اصاح می گردد.

برگزاریدوردوممذاکراتکمیتهمشترکتحقیق
پروندهترورسردارسلیمانی

معاون امــور بین الملل قوه قضائیــه گفت: دور دوم مذاکرات کمیته مشــترک 
تحقیقات حمله تروریســتی علیه ســردار ســلیمانی و همراهانش در تهران برگزار 

می شود.
به گزارش ایســنا به نقل از پایگاه اطاع رســانی ستاد حقوق بشر، کاظم غریب 
آبادی معاون امور بین الملل قوه قضائیه و دبیر ستاد حقوق بشر، اعام کرد: دور دوم 
مذاکرات کمیته مشترک جمهوری اسامی ایران و جمهوری عراق راجع به تحقیقات 
حمله تروریستی علیه سردار شهید سلیمانی و همراهان ایشان در روزهای سه شنبه 

و چهارشنبه هفته جاری در تهران برگزار می شود.
در این نشســت دو روزه، هیات های عالیرتبه قضایی دو کشــور مســائل موجود 
در پرونده ترور شــهید ســردار سلیمانی و همراهان ایشــان، از جمله آخرین نتایج 
تحقیقات در دو کشور، نقش متهمان آمریکایی در تمامی سطوح و حوزه های جدید 

برای تحقیقات را بررسی خواهند نمود و اطاعات لازم را نیز تبادل خواهند کرد.

سامانه»حراجالکترونیکیسازماناموالتملیکی«
رونماییشد

سامانه »حراج الکترونیکی سازمان اموال تملیکی« با ورود و پیگیری های دستگاه 
قضایی رونمایی شد.

بــه گزارش قوه قضائیه رســولی فاضــل نماینده قوه قضائیه در ســازمان اموال 
تملیکی از رونمایی از ســامانه »حراج الکترونیکی ســازمان اموال تملیکی« با ورود 
و پیگیری های دســتگاه قضایــی خبر داد و اظهار کرد: صبح امــروز با حضور وزیر 
اقتصاد در یکی از انبارهای مربوط به اموال تملیکی تهران سامانه »حراج الکترونیکی 

سازمان اموال تملیکی« رونمایی شد.
نماینده قوه قضائیه در ســازمان اموال تملیکی خاطرنشان کرد: از زمانی ورود به 
موضوع حراج ها، با توجه به اینکه در حراج حضوری شائبه هایی وجود داشت، تاکید 

کردیم که باید به صورت الکترونیکی برگزار شود.
وی تصریح کرد: در پی بازدید ریاســت قوه قضائیه از انبارهای اموال تملیکی و 
تاکیدات ایشــان این موضوع بار دیگر جدیت پیدا کــرد و با توجه به پیگیری های 

نمایندگان قوه قضائیه در سازمان اموال تملیکی در نهایت عملیاتی شد.
فاضل عنوان کرد: عملیات اجرایی این ســامانه بــرای اولین حراج الکترونیک و 
فرایند روزانه بودن آن انجام خواهد شــد و مردم می توانند از همین امروز در سامانه 

شروع به ثبت نام کنند.
نماینده قوه قضائیه در ســازمان اموال تملیکــی در پایان گفت: تاکنون حراج ها 
به صورت حضوری برگزار می شــد؛ اما از این پس حراج حضوری نخواهیم داشــت و 

تمامی حراج ها باید به صورت الکترونیکی برگزار شود.

ارساللایحهالحاقموادیبهقانونسازمانجمعآوری
وفروشاموالتملیکیبهمجلس

لایحه »الحاق موادی به قانون تأسیس سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی 
و اساسنامه آن« با قید دو فوریت تقدیم مجلس شورای اسامی شد.

به گزارش ایسنا، سیدمحمد حســینی معاون پارلمانی رئیس جمهور در توضیح 
ضرورت تقدیم لایحه فوق گفت: به منظور ساماندهی و تعیین تکلیف فوری کالاهای 
در اختیار ســازمان جمع آوری و فروش امــوال تملیکی به خصوص اموال متروکه و 
مکشوفه قاچاق موجود در انبارهای سازمان یاد شده از طریق تقویت هماهنگی میان 
دستگاه ها و سامانه های مرتبط با امور تحویل، نگهداری، فروش و یا امحای کالاهای 
مذکور و تأمین نیروی انســانی و انبارهای مورد نیاز ســازمان یاد شده و تسریع در 
انجــام فرآیندهای قضایی، گمرکی و اجرایی مربوط به کالاهای مذکور، لایحه تقدم 

مجلس شورای اسامی شده است.
حسینی افزود: در اجرای دستور ریاست محترم جمهوری در سفر استانی بوشهر 
مبنی بر تعییــن تکلیف فوری کالاهای موجود در انبارهای ســازمان جمع آوری و 
فروش امــوال تملیکی، وزارت امور اقتصادی و دارایــی در تاریخ 1400.۹.2 لایحه 

یاد شده را تدوین کرد.
معاون پارلمانی رئیس جمهور خاطرنشان کرد: بر اساس لایحه مذکور کارگروهی 
متشــکل از نمایندگان سازمان، گمرک، ســازمان تعزیرات حکومتی و نماینده قوه 
قضائیه تشــکیل می گردد و نســبت به تعیین تکلیف کالاهایی کــه به دلیل عدم 
اظهارنظر مراجع ذی ربط در مهلت قانونی، تعیین تکلیف نشده اند، بررسی های لازم 
را ظرف ســه ماه انجام داده و در خصوص فروش )اعم از داخلی یا فروش به شــرط 

صادرات( و یا امحای کالاهای مذکور تصمیم گیری می کند.

نسبتبهجرمزداییازرفتارهایکماهمیت
اقدامشود

یک کارشــناس مسائل حقوقی گفت: لازم اســت با بازنگری در سیاست کیفری 
و پایبندی به اصل حداقل مداخله کیفری، نســبت به شناسایی عناوین مجرمانه و 
جرم زدایی از رفتارهای کم اهمیت اقدام شده و جایگزین های مناسب برای مواجه با 
انحرافات و ناسازگارهای اجتماعی و رفتارهای ضد اخاقی به جای جرم انگاری آنها 
پیش بینی شود. عباس تدین در گفت وگو با ایسنا درباره سخنان رییس قوه قضاییه 
مبنی بر ضرورت کاهش عناویــن مجرمانه گفت: یکی از مهمترین اصول مبتنی بر 
حقوق و آزادی های شــهروندی، احترام به اصول برائت و اباحه است. بر مبنای این 
اصول، مداخله حداقلی دولتها در  افعال و ترک افعال شهروندان و جرم انگاری آنها 
ایجاب می گردد. این وکیل دادگســتری ادامه داد: قطعا پیامد این سیاست کیفری، 
ناکارآمدی زرادخانه کیفری و رنگ باختــن ضمانت اجراهای کیفری آن در مواجه 
با ســیل عظیم رفتارهای مجرمانه اعامی و بزهکاران احتمالی آن اســت. همچنین 
این نوع سیاســت، اثر تدابیر غیرکیفری و جایگزین های آن را با چالش جدی مواجه 
می سازد چراکه بی اثر شدن یا کم اثر شدن مجازات ها با پشتوانه قهر آمیز و شدید، 
ناقضان قانون را در برابر تدابیر غیر کیفری و کمتر قهر آمیز جری ساخته و سرپیچی 
آنان را از تبعیت این تدابیر به دنبال خواهد داشــت. این کارشناس مسائل حقوقی 
گفت: لازم اســت با بازنگری در سیاست کیفری و پایبندی به اصل حداقل مداخله 
کیفری، نســبت به شناسایی عناوین مجرمانه و جرم زدایی از رفتارهای کم اهمیت 
اقدام شود و جایگزین های مناسب برای مواجه با انحرافات و ناسازگارهای اجتماعی 

و رفتارهای ضد اخاقی به جای جرم انگاری آنها پیش بینی گردد.

اخبار کوتاه


